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EECONOMIAAELS PAGESOS ACUDEIXEN A LA TAULA DE TURISME I COMERÇ

8F Diari d’Andorra
Dimecres, 14 d’octubre del 2009

El projecte de turisme rural va re-
bre ahir un impuls important. El
ministre d’Economia i Finances,
Pere López, va confirmar que es
començarà a treballar de manera
“immediata” en el desenvolupa-
ment normatiu i que l’objectiu és
que aquesta feina s’enllesteixi el
2010. D’aquesta manera, els pri-
mers allotjaments funcionarien
el 2011. Pere López va fer l’anunci
en declaracions posteriors en
una nova reunió de la Taula de
turisme i comerç, en què per pri-
mer cop va participar el president
de l’Associació de Pagesos i Ra-
maders, Miquel Font. El col·lectiu
ha estat un ferm defensor de la
iniciativa com a nova font de ne-
goci per a les explotacions agríco-
les i ramaderes, i ahir el màxim
responsable de l’associació va co-
mentar que aquesta empenta “no
la podem valorar de cap altra ma-
nera que no sigui amb molta sa-
tisfacció”. 

Font va recordar que ja fa més
de dos anys que treballen en el
projecte –que, va recordar, es va
frenar per “una voluntat políti-
ca”– i que com els plans de recer-
ca engegats per buscar nous con-
reus, “per als ramaders i per als
pagesos serà un ingrés més que
s’aportarà a les explotacions”.
Amb referència al model que es-
tarien interessats a instaurar, va
comentar que “és encara prema-
tur”, però “sigui quina sigui la fór-
mula o el plantejament l’objectiu
és fer un producte de qualitat”.
Igualment, va recordar que són
quinze els associats interessats a
posar en marxa un allotjament
d’aquestes caractarístiques.

UN COMPLEMENT
El ministre Pere López va mostrar
el convenciment que “és un pro-
jecte molt interessant per a tot el
sector econòmic”, atès que com-
plementa els allotjaments turís-
tics actuals. Tanmateix, hi va afe-
gir que té altres connotacions
importants, com ara “la preserva-
ció del medi”. I que, finalment,
“per al sector agrícola és una no-
va oportunitat de negoci”. 

També estan d’acord en aques-
ta complementarietat els hote-
lers. El president de la Unió Hote-
lera, Xavier Palou, va assenyalar
que atreu “un tipus de turista di-
ferent al que ens ve”. El president

de la PIME, Marc Aleix, hi va afe-
gir que “és un extra a l’oferta”. 

MÉS PROJECTES
Durant la reunió també es va par-
lar de les noves campanyes de

promoció amb vista al Nadal i
també la que, com els últims
anys, s’instal·larà a l’estació ma-
drilenya d’Atocha per atreure els
usuaris de l’AVE. Respecte a les
propostes, una de les noves és

utilitzar els taxis de Barcelona. El
president de la Federació de Co-
merciants, David Fraissinet, va
manifestar que les campanyes
funcionen i que un exemple re-
cent és el pont del Pilar. “Creiem
que els bons resultats són en part
pels esforços de promoció”, va in-
dicar. Xavier Palou també va va-
lorar positivament les campanyes
i que, a més, aquestes qüestions
es debatin en una taula amb re-
presentants de tot el sector. 

Finalment, el ministre va anun-
ciar que a la taula es va parlar
d’un altre projecte imminent, la
nova senyalització per conduir
als llocs d’interès els visitants.
“Volem donar més valor al patri-
moni”, va manifestar. 

D. MORENO
Andorra la Vella

Els primers allotjaments de turisme
rural podrien funcionar el 2011
Pere López afirma que de manera imminent el Govern començarà a treballar en la regulació per poder
enllestir-la al llarg de l’any que veSEls hotelers consideren que és una oferta complementària a l’actual
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QUÈ HAN DIT

La vacant que hi ha a la secreta-
ria d’Estat de Turisme atorga un
cert marge de moviment al Go-
vern i al Partit Socialdemòcrata
(PS). Mentre que internament
s’està buscant quin seria el mi-
llor perfil per ocupar el càrrec,
els dirigents de la formació que
dóna suport a l’executiu no des-
carten convertir la cartera en

ministeri i fer-la entrar en les
converses per refer el pacte amb
Andorra pel Canvi (ApC), unes
converses que ahir no es van re-
prendre a voluntat del PS. Un
ajornament que segons diver-
ses fonts fa mal pensar a la pla-
taforma que lidera Eusebi No-
men. Fonts consultades
pro peres a ApC van admetre la
possibilitat que el departament
de Turisme sigui un dels oferi-
ments. “Però ara ja no es tracta

d’això. Es tracta d’anar tots a l’u-
na i de treballar conjuntament
pel país més enllà de carteres
concretes o ofertes puntuals”, va
indicar els consultats.

El ministre d’Economia i Fi-
nances, Pere López, que té sota
la seva tutel·la la que de mo-
ment és una secretaria d’Estat
va reconèixer ahir que aquest
departament “és molt impor-
tant”. I va assegurar que “s’està
buscant un substitut o una

substituta”. López va confirmar
la versió de la dimissió voluntà-
ria que li hauria presentat Valé-
rie Lackner i no va voler dir res
més quan se li va demanar per
la polèmica que hauria envoltat
la presència de l’exsecretària
d’Estat a la recentment celebra-
da fira de Moscou. Ja quan es
negociava el que es va denomi-
nar l’acord de legislatura amb
ApC s’havia temptejat la possi-
bilitat d’oferir-los Turisme. 
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